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Защо говорим за това?

Снощи по новините съобщиха за бой между деца в столичен мол. На 5 януари имаше друг подобен случай - този път с побой между момчета.

Всички знаем, че да се биеш, е лошо. Но това не е единственото тревожно нещо в тези два инцидента.

Да снимаш как бият някого, да разпращаш клипчето на приятели или да го качваш в социалните мрежи - това също говори много зле за
онзи, който го е направил. Защо?

Децата знаят какво е добро и зло. 

Знаят го от приказките, в които има герой и злодей. Злодеят е този, който прави нещо лошо на героя, без той да е виновен.
Вълкът напада бабата и Червената шапчица.
Лошата мащеха праща ловеца да убие Снежанка, а после ѝ дава отровна ябълка.
Мащехата и лошите сестри тормозят Пепеляшка.
И така нататък.
 

Ако помощниците бяха само зяпачи 

Слава богу, че в приказките има и помощници - тези, които виждат ситуацията и се намесват в полза на жертвата, а не на насилника.

Сами знаете какво правят ловецът, джуджетата, феята кръстница.

Представяте ли си какво щеше да стане, ако вместо това бяха снимали какво се случва и бяха качили клипа в социалните мрежи?

Ей така, за да има повече лайкове - хората да видят как вълкът изяжда момиченцето, как изглежда отровената Снежанка и т.н.? Това щеше да бъде
ужасно и не, тези герои вече нямаше да са добри. Щяха да са почти толкова лоши, колкото и стандартните злодеи. Защо?
 

Защо клюкарите не са добри герои?

Първо, защото не са помогнали, а са можели. Бездействието в такива случаи също показва какъв човек си.

Второ, защото са гледали на чуждото нещастие като на вид забавление. Това според теб добре ли е?

Трето, защото са разпространили видеоклип, който е накарал и други хора да гледат на това като на зрелище, като на клюка - заразили са ги с
отношение, което не само не помага, а и вреди.

Четвърто, защото...
... защото всъщност са допринесли за унижението на жертвата. Сигурно знаеш колко е неприятно учителят да ти се кара и всички да те гледат. Или
да паднеш в калта и всички да се обърнат и да те коментират. Представи си сега какво е всички в интернет да гледат как някой те бие.

Ужасно, нали!?
 

А извън приказките?

Всъщност трябваше да продължим с примерите от приказките... или може би не.
Защото сме в реалността, а в реалността историите свършват щастливо само ако всички в тях се постараят. Трябва ли да казваме какво да правиш,
ако станеш свидетел на такава сцена?
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